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PROTOKÓŁ Nr IV/10 
 

Czwartej sesji Rady Miejskiej w Jezioranach, 
 odbytej w dniu 30 grudnia 2010 roku  

w Miejskim Ośrodku Kultury w Jezioranach 
przy ul. Konopnickiej 4 

 
 

Początek obrad rozpoczęto o godz. 10.00 zakończono o godz. 12.00. 
 
 

Pan Zbigniew Paweł Czabrycki – Przewodniczący Rady Miejskiej serdecznie 
przywitał wszystkich radnych, sołtysów oraz zaproszonych gości na IV sesji Rady Miejskiej  
w Jezioranach. 

Następnie Pan Zbigniew Paweł Czabrycki – Przewodniczący Rady Miejskiej  
na sekretarza obrad powołał  Radnego Stanisława Kaweckiego. 
 

Po czym Pan Zbigniew Czabrycki – Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył  
IV sesję Rady Miejskiej w Jezioranach oraz oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie  
w posiedzeniu uczestniczy 14 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego  
15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji – lista 
obecności radnych stanowi załącznik nr 6 do protokołu, natomiast lista zaproszonych 
gości stanowi załącznik nr 7. 

  
Pan Przewodniczący  przedstawił porządek obrad IV sesji: 
 

1. Otwarcie i akceptacja porządku obrad. 

2. Interpelacje i wnioski radnych. 

3. Sprawozdanie Burmistrza z działalności między sesjami. 

4. Podjęcie uchwał w sprawie: 
 

1) zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania 

ścieków na terenie gminy Jeziorany na okres od dnia 01.02.2011 do dnia 31.01.2012, 

2) określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości  

za usługi w zakresie usuwania i unieszkodliwiania odpadów komunalnych oraz 

opróżnianie zbiorników bezodpływowych na terenie Gminy Jeziorany. 
 

5. Przyjęcie protokołu I sesji. 

6. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 

7. Wolne wnioski i zapytania. 
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Pan Przewodniczący zapytał, czy są uwagi bądź propozycje zmian do przedstawionego 
porządku obrad? 
 
Pani Danuta Zawolska – Sekretarz Gminy w imieniu Burmistrza Jezioran zawnioskowała  
o wprowadzenie do porządku obrad uchwał w sprawie: 

1) gromadzenia dochodów na wydzielonym rachunku przez samorządowe jednostki 
budżetowe prowadzące działalność w zakresie oświaty, 

2) zmian w budżecie gminy na 2010 rok. 
 
Następnie przystąpiono do przegłosowania zaproponowanych zmian do porządku obrad.  
 
Rada jednogłośnie przyjęła zmiany do porządku obrad (obecnych 14 radnych).  
 
Następnie Pan Przewodniczący  odczytał porządek obrad po wprowadzonych zmianach. 
 

1. Otwarcie i akceptacja porządku obrad. 

2. Interpelacje i wnioski radnych. 

3. Sprawozdanie Burmistrza z działalności między sesjami. 

4. Podjęcie uchwał w sprawie: 
 

1) zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania 

ścieków na terenie gminy Jeziorany na okres od dnia 01.02.2011 do dnia 31.01.2012, 

2) określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości  

za usługi w zakresie usuwania i unieszkodliwiania odpadów komunalnych  

oraz opróżnianie zbiorników bezodpływowych na terenie Gminy Jeziorany, 

3) gromadzenia dochodów na wydzielonym rachunku przez samorządowe jednostki 

budżetowe prowadzące działalność w zakresie oświaty, 

4) zmian w budżecie gminy na 2010 rok. 
 

5. Przyjęcie protokołu I sesji. 

6. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 

7. Wolne wnioski i zapytania. 

 
Rada w wyniku głosowania jednogłośnie przyjęła porządek obrad (obecnych 14  radnych). 
 

Ad. 2. Interpelacje i wnioski radnych. 

Nie było. 
 
Ad. 3. Sprawozdanie z działalności między sesjami. 

Pan Maciej Leszczyński – Burmistrz Jezioran przedstawiał sprawozdanie z działalności 
między sesjami, które stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  
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Pan Przewodniczący zapytał, czy są pytania do przedstawionego sprawozdania? 
 
Pytań nie było. 
 
Ad. 4. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 
1) zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania 

ścieków na terenie gminy Jeziorany na okres od dnia 01.02.2011 do dnia 31.01.2012, 
 
Pan Przewodniczący zapytał, czy są pytania do projektu uchwały? 
Pytań nie było. 
Następnie głos zabrał Pan Burmistrz, który wyjaśnił, iż z dwóch powodów zaproponowane 
zostały podwyżki za wodę. Pierwszy powód, to naturalne podwyżki dotyczące cen energii  
i benzyny. Drugim powodem jest to, że połączenie Zakładu Wodociągów i Kanalizacji  
z Zakładem Administracji Domów Mieszkalnych sprawiło, że rok 2010 był dla zakładu 
bardzo ciężki. Musi nastąpić naturalny czas na to, żeby te wszystkie sprawy zdołać rozwikłać 
i rozwiązać, czyli przyjąć najlepszą, konsekwentną politykę Zakładu Wodociągów  
i Kanalizacji.  
 
Pan Przewodniczący: „ta podwyżka i tak nie rekompensuje kosztów dostarczania  
i odprowadzania ścieków. Pomimo tego, że podnosimy cenę wody i odprowadzania ścieków, 
to i tak te ceny nie są jeszcze adekwatne do tego, żeby pokryć koszty. Wiemy, że nie możemy 
dokonać drastycznych podwyżek, dlatego też te podwyżki oscylują w granicach rozsądku.” 
 
Radny Stanisław Kawecki: „długo rozmawialiśmy na temat podwyżek wody i ścieków  
na komisji, ponieważ jest to podwyżka na wodzie 11,06%, a na ściekach 10%. Możemy  
w zasadzie podwyżki nie przeprowadzać, można w jakiś sposób Zakład Wodociągów  
i Kanalizacji subwencjonować z budżetu gminy, tylko, że o tą kwotę później jest mniej 
inwestycji, zrobionych dróg, oczyszczalni, kanalizacji czy doprowadzania wody. Rzecz  
w tym, żeby za te pieniądze, które są w budżecie udało się jak najwięcej zrobić. Oczywiście 
spółki gminne na dostarczaniu wody i odprowadzaniu ścieków nie mogą robić jakiegoś 
biznesu, ale to musi się w miarę bilansować. Wolę, żeby ta woda była parę groszy na metrze 
sześciennym droższa, ale w to miejsce niech dalej idą inwestycje. Zobaczcie ile pieniędzy 
wyłożył Zakład Wodociągów i Kanalizacji za wymianę przyłączy na ulicy Kajki. W końcu 
zostało sfinalizowane podłączenie Franknowa pod wodociąg z Wójtówki, gdzie jakość  
i systematyczność dostarczania wody na pewno się poprawi. Czasami warto jest tych parę 
groszy więcej zapłacić, żeby usługa była ciągła i na wyższym poziomie. Chyba nam  
o to chodzi. W przeciętnym gospodarstwie domowym, gdzie się zużywa osiem dziesięć 
metrów sześciennych wody są to kwoty niewielkie, natomiast udręka jest, jeśli człowiek 
wychodzi rano do pracy i okazuje się, że wody nie ma. Niech pewne inwestycje idą cały czas 
w poprawę infrastruktury, natomiast zmiany cen nie są aż tak istotne. Z czasem trzeba będzie 
doprowadzić do tego, żeby cena wody i ścieków w zupełności pokrywała koszty.” 
 
Radna Romualda Szoka: „bardzo szeroko dyskutowaliśmy na temat podwyżki wody  
i doszliśmy do wniosku, że cena wody obciąża w większości miasto, a nie teren wiejski. Jeśli 
chodzi o ujęcia na terenach wiejskich, to trzeba ludzi uświadomić, że muszą korzystać z tej 
wody. Nie mieliśmy oddzielnej kalkulacji kosztów jeśli chodzi o tereny wiejski i miasto, bo 
niestety, to powinno być rozgraniczone. Powinniśmy się przyjrzeć bliżej w których 
środowiskach woda jest wykorzystywane nieodpowiednio, a pieniądze zostały 
zainwestowane. Uważam, że tutaj powinna być edukacja w każdym calu. Oprócz Wójtówki 
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pozostałe ujęcia są nierentowne. Największe spożycie wody jest w tej chwili w Jezioranach. 
Przez to ponosimy teraz wszyscy konsekwencje podnoszenia tych kosztów.” 
 
Radny Stanisław Kawecki: „ma Pani rację, koszty dostarczenia wody w Jezioranach są 
najmniejsze. Swego czasu, gdy do wodociągu jeziorańskiego zaczęto podłączać pierwsze 
miejscowości, to był dylemat, czy ludzie mieszkający na ulicy Dworcowej, mają mieć inną 
cenę niż osoby mieszkające zaraz za tą ulicą. Swego czasu podjęto bardzo trafne decyzje, 
żeby ograniczyć liczbę ujęć, bo było mnóstwo ujęć o których już zapomnieliśmy. Pobór  
w nich był niewielki, a koszy utrzymania ujęcia duże. W tej chwili ujęć w skali gminy jest 
kilka, co znacznie obniżyło koszty. Tą drogą poszliśmy do Franknowa, gdzie  
nie remontowano i nie rozbudowywano tego ujęcia, nie wiercono nowej studni, natomiast 
podłączono go do dużego wodociągu w Wójtówku i to jest właśnie ta droga. Tak jak 
przyglądałem się wykazom cen z innych gmin, to przyjęły one jedną cenę wody dla terenu 
całej gminy i chyba jesteśmy na dobrej drodze. Co wcale nie zwalnia mieszkańców wsi  
z racjonalnej gospodarki wodą. Tam gdzie się ubiegamy o doprowadzenie wodociągu musimy 
być za to odpowiedzialni. Musimy w racjonalny sposób do tego podchodzić. Mówiłem przed 
chwilą o tym, żeby cena wody troszkę wzrosła i mówiłem to odpowiedzialnie,  
bo w Żardenikach jesteśmy największym odbiorcą wody, tj. miesięcznie około 2000 zł za 
wodę. Tak więc mówiłem także przeciwko sobie, nie tylko przeciwko wszystkim 
mieszkańcom, a mówiłem za interesem gminy.” 
 
Na tym dyskusje zakończono. 
 
Radny Stanisław Kawecki  odczytał projekt uchwały. 
Po czym przystąpiono do głosowania, w którym wzięło udział 12 radnych. 
Rada w wyniku głosowania przy 10 głosach „za” i 2 „wstrzymujących się” 

podjęła uchwałę Nr IV/9/10 
w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 

odprowadzania ścieków na terenie gminy Jeziorany 
 na okres od dnia 01.02.2011 do dnia 31.01.2012 

stanowiącą załącznik nr  1 do protokołu 
 

2) określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości  
za usługi w zakresie usuwania i unieszkodliwiania odpadów komunalnych  
oraz opróżnianie zbiorników bezodpływowych na terenie Gminy Jeziorany, 

 

Pan Przewodniczący zapytał, czy są pytania do projektu uchwały? 
Pytań nie było. 
Radny Stanisław Kawecki  odczytał projekt uchwały. 
Po czym przystąpiono do głosowania, w którym wzięło udział 12 radnych. 
Rada w wyniku głosowania przy 11 głosach „za” i 1 „wstrzymujących się” 

podjęła uchwałę Nr IV/10/10 
w sprawie określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości  

za usługi w zakresie usuwania i unieszkodliwiania odpadów komunalnych  
oraz opróżnianie zbiorników bezodpływowych na terenie Gminy Jeziorany 

stanowiącą załącznik nr  2 do protokołu 
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3) gromadzenia dochodów na wydzielonym rachunku przez samorządowe jednostki 
budżetowe prowadzące działalność w zakresie oświaty, 
 

Pani Maria Compa – Skarbnik Gminy omówiła projekt uchwały w sprawie gromadzenia 
dochodów na wydzielonym rachunku przez samorządowe jednostki budżetowe prowadzące 
działalność w zakresie oświaty, która stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Radny Stanisław Kawecki stwierdził, iż „Rada powinna poprosić o sprawozdanie, które 
będzie określało na co zostały przekazane te środki finansowe. Z obecnego rozeznania wiem, 
że dotychczas szkoły na różne cele je wydawały. Jedne szkoły pokrywały częściowo wyjazdy 
młodzieży do kina czy teatru. Pozostałe szkoły wydawały na jeszcze inne cele. Wiem,  
że były też szkoły, które z tych środków pokrywały koszt zakupu nagród dla wyróżniających 
się uczniów. Musimy zobaczyć jak to funkcjonuje, być może pewne rzeczy będzie trzeba 
troszkę zmienić, ale to daje trochę samodzielności dyrektorom placówek i zachęca  
do gospodarności.” 
 
Radna Romualda Szoka zapytała, co się dzieje z środkami finansowymi, które Ośrodek 
Sportu i Rekreacji otrzymuje za świadczone usługi? Będzie musiał przekazywać  
je bezpośrednio do urzędu? 
 
Pani Maria Compa – Skarbnik Gminy odpowiedziała, że jednostka będzie miała środki  
u siebie na rachunku i w ciągu miesiąca będzie miała obowiązek przekazać je na rachunek 
urzędu.  
Nawiązując do wypowiedzi Radnego Stanisława Kaweckiego Pani Maria Compa 
powiedziała, że w sprawozdaniu opisowym z wykonania budżetu gminy są zawarte szczegóły 
dotyczące wydatkowania i przyjmowania rachunku dochodów własnych w poszczególnych 
jednostkach.  
 
Pan Władysław Daliga – Zastępca Burmistrza powiedział, że rachunek dochodów własnych 
jest rzeczą bezwzględnie potrzebną, wyzwala inicjatywę dyrektorów placówek oświatowych 
 i grona pedagogicznego.  
 
Pan Przewodniczący stwierdził, iż ubolewa nad tym, że nie może być rachunku dochodów 
własnych przy Ośrodku Sportu i Rekreacji, ponieważ te środki, które ośrodek zarabiał były 
wydawane bardzo racjonalnie. Były inwestowane w rozwój Ośrodka Sportu i Rekreacji.  
 
Pan Przewodniczący zapytał, czy są pytania do projektu uchwały? 
Pytań nie było. 
Następnie  odczytał projekt uchwały. 
Po czym przystąpiono do głosowania, w którym wzięło udział 12 radnych. 
Rada w wyniku głosowania jednogłośnie 

podjęła uchwałę Nr IV/11/10 
w sprawie gromadzenia dochodów na wydzielonym rachunku przez samorządowe 

jednostki budżetowe prowadzące działalność w zakresie oświaty 
stanowiącą załącznik nr  3 do protokołu 

 
4) zmian w budżecie gminy na 2010 rok. 
 

Pani Maria Compa – Skarbnik Gminy omówiła projekt uchwały w sprawie zmian  
w budżecie gminy na 2010 rok, która stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
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Pan Przewodniczący zapytał, czy są pytania do projektu uchwały? 
Pytań nie było. 
Radny Stanisław Kawecki  odczytał projekt uchwały. 
Po czym przystąpiono do głosowania, w którym wzięło udział 12 radnych. 
Rada w wyniku głosowania jednogłośnie 

podjęła uchwałę Nr IV/12/10 
w sprawie zmian w budżecie gminy na 2010 rok 

stanowiącą załącznik nr  4 do protokołu 
 
Ad. 5. Przyjęcie protokołu I sesji. 
 
Protokół z I sesji udostępniony był do wglądu w dniu sesji. 
W głosowaniu udział wzięło 12 radnych. 
Rada w wyniku głosowania jednogłośnie przyjęła protokół I sesji Rady Miejskiej  
w Jezioranach. 

 
Ad. 6. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski radnych. 
 
Nie było. 
 
Ad. 7. Wolne wnioski i zapytania. 
 
Nie było. 

 
W związku z tym, że porządek obrad IV sesji Rady Miejskiej w Jezioranach został 

wyczerpany Przewodniczący Rady Miejskiej w Jezioranach zakończył obrady IV sesji 
dziękując wszystkim za przybycie i udział w obradach. 
 
 
        Protokołowała                                                                Przewodniczący Rady Miejskiej 
 
    Anna Gleszczyńska                                                                    Zbigniew Czabrycki 

 


